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P R O T O K Ó Ł  Nr XV/2016 

z XV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 16 marca 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XV sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

2) wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kraszewicach do 

realizacji ustawy o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci. 

7. Wnioski i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na wnioski. 

9. Zakończenie obrad sesji.     

 

W sprawie porządku obrad zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na wniosek wójta dokonuje 

się zmian w porządku obrad w punkcie 6, gdzie dodaje się następujące 

projekty uchwał w sprawie: 

- zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice nr 3 w Gminie 

Kraszewice, 

- zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Racławice w Gminie 

Kraszewice, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020. 

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano innych uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy. 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
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Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XV Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Marcin Cichosz. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XIV sesji Radna Małgorzata Broniecka oznajmiła, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała                            

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

z XIV sesji Rady Gminy w dniu 26 lutego 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym               

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 26 lutego 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał, jaki jest powód negatywnego rozpatrzenia 

wniosku o dofinansowanie pokrycia dachowego w kościele parafialnym                   

w Kraszewicach. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie podano informacji o przyczynach odmowy. 

Wniosek od strony formalnej został oceniony pozytywnie, jednak 

oddziaływanie strategiczne ma charakter uznaniowy, dlatego przyznano mniej 

punktów. Kościół parafialny konkurował z dużymi obiektami, takimi jak 

muzea, kościoły archidiecezji z Warszawy, czy Poznania, które mają większe 

szanse na pozyskanie dotacji. Jednak czekamy na odwołanie i nadal będziemy 

wnioskować.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice nr 3                     

w Gminie Kraszewice, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Powiatu Jan Puchała zwrócił uwagę, że zapis w uchwale powinien 

być: sołectwo Kraszewice, ponieważ nie ma miejscowości Kraszewice nr 3. 
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Wójt Gminy stwierdził, że odpowiednia zmiana zostanie naniesiona do treści 

uchwały.  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XV/88/2016 w sprawie 

zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Kraszewice nr 3                     

w Gminie Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

 

2) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Racławice w Gminie 

Kraszewice, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano           

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XV/89/2016 w sprawie 

zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Racławice w Gminie 

Kraszewice, 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

3) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Dodatkowo zostanie wprowadzona zmiana polegająca na rozbiciu 

zadania budowy drogi przy ul. Ks. strugały i Szkolnej na dwie inwestycje.               

W celu realizacji zadania zostaną ogłoszone dwa przetargi oraz będą zawarte 

dwie umowy z wykonawcami. Kwota przeznaczona na budowę dróg 

pozostanie bez zmian. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Powiatu Jan Puchała zapytał, jaki jest cel rozdzielenia zadań budowy 

dróg.   

Wójt Gminy wyjaśnił, że obie drogi posiadają odrębne numery ewidencyjne               

i nie ma możliwości połączenia ich w jedno zadanie, ponieważ drogi nie 

stanowią jednego ciągu komunikacyjnego. Ponadto, jest to zgodne                            

z kryteriami dofinansowania wyznaczonymi przez PROW, dlatego nie 

możemy się narażać na utratę punktów przy ocenie wniosku. Droga gminna 

powinna mieć łączność z drogą powiatową, co zostało spełnione. 

Rozdzielenie dróg ma jedynie charakter formalny. 
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Radny Jan Kędzia stwierdził, że skoro realizujemy zadanie za środki własne, 

to podział inwestycji stanowi powielanie dokumentacji.  

Skarbnik Gminy stwierdził, że rozdzielenie zadań nie stanowi obejścia 

przepisów.  Będą dwa przetargi oraz dwie faktury za wykonanie inwestycji, 

dzięki czemu poznamy koszt budowy każdej drogi. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XV/90/2016 w sprawie 

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020. 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XV/91/2016 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020, 
która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

5) wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kraszewicach 

do realizacji ustawy o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci. 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Kierownik GOPS.  

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zadał następujące pytanie: 

„Czy jest potrzeba zatrudnienia dodatkowego pracownika i czy wystarczy 

środków na utrzymanie pracownika, czy gmina musi dopłacać z budżetu”. 

Kierownik GOPS, Wanda Skorupa wyjaśniła, że w bieżącym roku jest 

przeznaczona kwota 2% wartości świadczenia na pokrycie kosztów obsługi 

programu. Przewiduje się, że z programu skorzysta ok. 500 – 600 dzieci. 

Szacuje się zatem, że na obsługę zadania zostanie przeznaczona kwota                 

6 tys. zł miesięcznie. Na chwilę obecną została przekazana zaliczka na ten 

cel. Dodatkowa osoba  musi być zatrudniona, ponieważ w GOPS jest jeden 

etat pracownika ds. świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego, który 

nie jest w stanie dodatkowo prowadzić obsługi zadania 500+.  
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Wójt Gminy dodał, że w sprawie wdrożenia programu prowadzono wiele 

rozmów z p. Kierownik. Zadanie jest nowe i nie ma takiej możliwości, aby 

osoba, która posiada już określone obowiązki miała dodatkowo zajmować się 

tym programem. Termin na złożenie wniosku o wypłatę świadczenia 

wyznaczono na koniec czerwca, jednak większość osób pojawi się na 

początku kwietnia, dlatego obciążenie pracownika będzie bardzo duże.                  

W GOPS są ponadto dwa etaty dla pracownika socjalnego, które zgodnie                  

z ustawą nie mogą mieć przypisanego tego zadania, ponieważ ich 

kompetencje są inne. Ogłoszono nabór i czekamy obecnie na jego 

rozstrzygnięcie. Planuje się przyjęcie osoby w terminie do końca roku, aby 

uzyskać rozeznanie, czy konieczna jest kontynuacja zatrudnienia, czy też 

można dodać nowe obowiązki pracownikowi GOPS. Termin na składanie 

aplikacji minął dnia 15.03 br.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Możemy się cieszyć, że są zapewnienia, że tych pieniążków starczy, 

ponieważ na zadanie zlecone na rzecz samorządu przeważnie brakuje.” 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że przepisy ustawy mają na celu zlikwidowanie 

niżu demograficznego. 

Radna Małgorzata Broniecka zapytała, kiedy przewiduje się rozstrzygnięcie 

naboru na stanowisko ds. świadczenia 500+. 

Kierownik GOPS Wanda Skorupa odp., że rozstrzygnięcie konkursu 

przewiduje się na dzień 21.03. br. W zależności od liczby osób, które spełnią 

kryteria formalne przewiduje się test wiedzy lub rozmowę kwalifikacyjną 

jako drugi etap konkursu. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XV/92/2016 w sprawie 

wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kraszewicach do 

realizacji ustawy o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci, 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 7. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radna Adela Puchała zwróciła uwagę na zapis statutu w sprawie porządku 

obrad sesji, zgodnie z którym Przewodniczący Rady składa informację                         

o działaniach podejmowanych w okresie między sesyjnym, a przewodniczący 

komisji stałych lub doraźnych składają informacje z prac komisji. Zdaniem 

radnej należy wprowadzić punkt obejmujący informację lub przedstawienie 

wniosków z komisji. Przed obecną sesją odbyły się trzy posiedzenia komisji 

stałych oraz prace prowadzi również komisja statutowa. Radna 

poinformowała, że w związku z omówieniem punktu „Realizacja przez 

Ośrodki Zdrowia opieki specjalistycznej i profilaktyki zdrowotnej oraz opieki 
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stomatologicznej” w posiedzeniu Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa  

i Porządku Publicznego udział wziął kierownik Przychodni w Kraszewicach 

p. Piotr Owczarek oraz kierownik Przychodni Prosmed w Grabowie nad 

Prosną, p. Sławomir Gajdka. Następnie radna przedstawiła wnioski komisji, 

które stanowią załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

2) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na dzień 10.03 br. 

wyznaczono termin składania wniosków w sprawie uwag do statutu gminy. 

Jednak do tego dnia nie wpłynęły wnioski od radnych. Następnie zwrócił się    

z prośbą do sołtysów o zgłaszanie uwag do treści statutu. Opracowywanie 

dokumentu wymaga jednak czasu, dlatego wnioski i konkretne zmiany 

zostaną przedstawione w terminie późniejszym. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Jesteśmy w kontakcie z panią radczynią, bo to wymaga dużo czasu, żeby ten 

statut dopracować i naprawdę duża prośba jeszcze raz, żeby jakieś wnioski od 

radnych wpłynęły, bo statut zmienia się raz na jakiś czas. Oczekujemy od 

radnych na wnioski i później procedura będzie taka, że my jako komisja się 

zbierzemy i opracujemy swoje wnioski i damy do konsultacji na Radę. Jakby 

te wnioski wpłynęły teraz, to każdy wniosek musi być przeanalizowany przez 

radcę prawnego, żeby nie było pomyłek. Jeżeli ktoś zamierza zgłosić 

wniosek, to żeby nie na ostatniej sesji.” 

3) Radny Jan Kędzia przedstawił informację z posiedzenia Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Żywnościowej, 

Handlu i Usług, które odbyło się dnia 14.03. br. W posiedzeniu komisji udział 

wzięli: pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Ewa Rycerska, prezes 

Koła Łowieckiego „Czajka” oraz „Darz Bór” p. Stanisław Łuszczek oraz 

Przewodniczący GSW p. Stanisław Tyrakowski. W porządku obrad 

przewidziano punkt: „Informacje na temat prowadzonych usług i handlu                

w naszej gminie. Możliwość pomocy Samorządu Gminy Kraszewice                       

w utworzeniu Zakładu Pracy dających nowe miejsca pracy, w szczególności 

dla kobiet. Propozycja zamieszczenia na stronie internetowej gminy 

odnośnika do lokalnych ofert pracy.” W tym temacie głos zabrała p. Dyrektor 

PUP, która udzielała odpowiedzi na pytania członków komisji. Uzyskano 

informację, że w ramach prac interwencyjnych na terenie gminy zostaną 

zatrudnione dwie osoby, gdzie dofinansowanie wynosi 1.600 zł miesięcznie 

na osobę. W Urzędzie Pracy z terenu gminy jest zarejestrowanych 69 osób 

bezrobotnych, w tym 51 osób stanowią kobiety. W punkcie „Działalność Kół 

Łowieckich „Dasz Bór” i „Czajka” oraz szkody powstałe w uprawach 

rolnych” głos zabrał p. Stanisław Łuszczek. Komisja zawnioskowała                        

o zwiększenie liczebności odstrzału dzików, które są nosicielem groźnej 

choroby: Afrykański Pomór Świń. W ub.r. odstrzelono 26 szt., jednak 

zdaniem komisji należałoby by zwiększyć tę liczbę.  Ponadto poruszano temat 

potrzeb finansowych i planu pracy na 2016 rok Gminnej Spółki Wodnej                      

w Kraszewicach. Konserwacja rowów melioracyjnych oraz drenażu na terenie 

gminy oraz wspólne inwestycje Spółki Wodnej z Gminą Kraszewice na 2016 

rok. Przewodniczący GSW, Stanisław Tyrakowski zgłosił potrzebę 
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dofinansowania prac melioracyjnych z budżetu gminy na kwotę 10 tys. zł. 

Komisja poparła ww. wniosek.  

4) Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W dniu 10.03. br. odbyła się Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

Oprócz zmian w budżecie omawialiśmy punkt: „Analiza planu wykorzystania 

gminnego zasobu nieruchomości na lata 2016–2018 i stanu obecnego”. 

Opieraliśmy się na podstawie dokumentów: uchwał i zarządzeń. W sprawie 

zasobu mieszkaniowego jest to uchwała z dnia 30.09.2013 w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Kraszewice. W tej uchwale można odnotować uwagę do wiadomości 

radnych, że decyzje o wynajęciu lokalu mieszkalnego oraz lokalu socjalnego 

podejmuje wójt gminy na podstawie zaopiniowanych przez komisje 

wniosków. To jest w kompetencji pana Wójta. Bardzo bym prosił, żeby radni 

zanotowali sobie tą uchwałę, naprawdę warto ją dobrze przeczytać dla 

własnej wiedzy - uchwała nr 137/2013 z dnia 30.09.2013 r. Ta uchwała ściśle 

powiązana jest z wieloletnim programem gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Kraszewice na lata 2014-2018. Jeżeli sprzedajemy jakieś 

mieszkanie, to powinno być zgodne z tą uchwałą. Zgodnie z treścią uchwały: 

„Lokalami i budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Kraszewice zarządza i gospodaruje Wójt Gminy Kraszewice.” 

Ponadto zgodnie z § 9: „Mając na uwadze racjonalne gospodarowanie 

zasobem mieszkaniowym oraz ochronę praw lokatorów, należy przyjąć 

następujące zasady: udzielanie bonifikat, ustalonych odrębną uchwałą                     

w przypadku podjęcia uchwały o sprzedaży lokali mieszkalnych.” Jeżeli 

podejmiemy decyzję o sprzedaży lokalu mieszkalnego i chcemy udzielić 

bonifikaty, musi być podjęta następna uchwała. Istnieje także zarządzenie              

w sprawie sporządzenia planu wykorzystania zasobu nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Kraszewice na lata 2015-2017. Ten plan 

również musi być zgodny z wieloletnim programem, z tym, że tutaj jest już 

zaznaczone konkretnie, jakie nieruchomości są przeznaczone na dane lata do 

sprzedaży. Wniosków specjalnych nie składaliśmy, skupiliśmy się nad tymi 

uchwałami.” 

5) Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że wnioski zostały 

przedstawione, jednak należało by się pochylić nad ich realizacją.  

6) Radny Jan Kędzia stwierdził, że zwrócono się z propozycją do łowczego, 

aby koła łowieckie były widoczne i zaprezentowały swoją działalność np. 

podczas dożynek. Propozycja zostanie przedstawiona zarządowi koła.  

7) Radny Jan Wojtaszek zwrócił się z zapytaniem do komisji oświaty, jak 

wygląda kwestia finansowania badań w kierunku wad postawy dzieci.  

Radna Adela Puchała wyjaśniła, że zostały złożone oferty na wykonanie 

badań przesiewowych dzieci w kierunku wad postawy, dysfunkcji narządów 

ruchu. Badaniem objęto 162 dzieci z klas I – III szkół podstawowych z terenu 

gminy oraz dzieci ze szkoły w Głuszynie. W NZOZ „Zdrowie” 

zaproponowano kwotę 3.700 zł za przeprowadzenie badań, natomiast 

przychodnia Prosmed : 50 zł brutto od jednego uczestnika. Natomiast, co do 
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badań stomatologicznych, to należy się rozeznać, czy można zrealizować 

zadanie w ramach kontraktu z NFZ, czy ze środków własnych.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że w budżecie gminy 

zabezpieczono środki na realizację programu profilaktycznych badań 

przesiewowych dla mieszkańców Gminy Kraszewice w wysokości 3.000 zł. 

Skarbnik Gminy stwierdził, że wnioski komisji zostały sformułowane, należy 

się rozeznać w kwestii możliwości ich realizacji i na spokojnie podjąć 

decyzję. W budżecie zabezpieczono kwotę 3 tys. zł na badania w kierunku 

wad postawy. Przedstawiono ofertę na kwotę 3.700 zł, która nie odbiega 

znacznie od środków własnych. W chwili obecnej wójt gminy ma umówione 

spotkanie, więc nie może zabrać głosu w tej sprawie. Na pewno więc temat 

powróci i stosowna decyzja zostanie podjęta. Badania w kierunku wad 

postawy będą sfinansowane z budżetu gminy i należy się zastanowić, czy 

kwota 700 zł zostanie dołożona, czy ograniczymy liczbę dzieci objętych 

badaniem. Natomiast, kwestię badań stomatologicznych należy skonsultować 

ze stomatologiem.  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że kilka lat temu w każdej szkole 

była zatrudniona pielęgniarka, która potrafiła rozeznać wady postawy, czy 

dysfunkcje ruchowe u dzieci. Badania przesiewowe powinny być 

finansowane w ramach NFZ, a nie z budżetu gminy, ponieważ to jest 

podstawowa opieka medyczna.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że pielęgniarka nie ma 

odpowiednich kompetencji do przeprowadzanie tego typu badań. Lekarz 

powinien postawić diagnozę, a następnie w razie potrzeby zlecić odpowiednie 

ćwiczenia korekcyjne.  

Radna Adela Puchała stwierdziła, że wykrywaniem wad postawy zajmuje się 

ortopeda. Zgodnie z ofertą p. Piotra Owczarka badanie zajmie ok. 2-3 dni                 

i powinno być sprawnie przeprowadzone poprzez przygotowanie dzieci                          

i odpowiedniego pomieszczenia. Dzieci powinny być w towarzystwie 

rodziców. Po przeprowadzonym badaniu lekarz zleci odpowiednie ćwiczenia, 

uzależnione od posiadanej wady. Gimnastykę korekcyjną może realizować               

w szkole nauczyciel wychowania fizycznego, posiadający odpowiedni kurs 

kwalifikacyjny uprawniający do prowadzenia tego typu zajęć. Następnie                    

w kolejnym roku szkolnym należy przeprowadzić badania kontrolne                         

w kierunku rozeznania, czy zlecone ćwiczenia przynoszą oczekiwane efekty. 

Odpowiednią diagnozę na pewno powinien postawić lekarz, a nie 

pielęgniarka. 

Radny Jan Kędzia zapytał, czy komisja oświaty rozeznała temat możliwości 

ożywienia ośrodka zdrowia w Kraszewicach poprzez zatrudnienie 

specjalistów, czy też wprowadzenie rehabilitacji.  

Radna Adela Puchała odp., że komisja zadała pytanie w tej sprawie, jednak 

zatrudnienie specjalistów wiąże się z kosztami wyposażenia gabinetów oraz 

zakupu aparatury, więc na chwilę obecną nie planuje się działań w tym 

kierunku.  
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Przewodniczący Rady Gminy dodał, że zgodnie z informacją p. Owczarka 

specjaliści byli zatrudnieni, jednak nie było pacjentów. Mieszkamy w gminie 

wiejskiej, gdzie każdy, kto musi skorzystać z usług specjalistów wyjeżdża do 

innych miejscowości. Są jednak plany przyjęcia dwóch specjalistów – 

ortopedy i reumatologa.  

Radna Adela Puchała wyjaśniła, że zatrudnienie stomatologa stanowi odrębny 

kontrakt i nie jest to związane z działalnością przychodni, która może jedynie 

wynająć pomieszczenie. Stomatolog zawiera umowę z NFZ i wyposaża 

gabinet.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że gabinet stomatologiczny musi 

spełniać kryteria dostosowania budynku do osób niepełnosprawnych.  

Wójt Gminy dodał, że nie ma możliwości zawarcia nowego kontraktu z NFZ 

bez dostosowania budynku do osób niepełnosprawnych. Obecnie trwają prace 

nad przeprowadzeniem odpowiednich remontów, tj. dostosowanie drzwi 

wejściowych i innych kwestii, co wiąże się z kosztami. Rozważamy 

możliwość zamontowania windy (platformy) od strony biblioteki                              

i komisariatu. Po obejrzeniu budynku okazało się, że nie ma możliwości 

postawienia zewnętrznego szybu.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Jeżeli chodzi o nasz ośrodek, to nie wiadomo, czy jest tak dobrze, czy tak 

źle. Bo któryś rok do tyłu było dużo ludzi, a teraz praktycznie nie ma, to 

znaczy, że społeczeństwo jest zdrowe, albo gdzieś się przenieśli. Jeżeli chodzi 

o gabinet dentystyczny, to dla nas samorządowców to powinien być priorytet. 

Jest propozycja: gramy dla orkiestry, to można wejść we współpracę. Jeżeli 

będziemy mieć dobrego dentystę, dobry gabinet na fundusz, to ludzie będą 

przychodzili i starsi, i młodsi. Dobrze byłoby, aby się udało to zrobić.” 

Wójt Gminy stwierdził, że gmina nie ma kontraktu na usługi stomatologiczne. 

Wyposażenie gabinetu stanowi koszt rzędu kilkuset tysięcy złotych.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że w najbliższym czasie zostaną zwolnione 

pomieszczenia zajmowane przez GOPS. Można rozważyć wynajęcie 

mieszkania dla stomatologa jako służbowe, związane ze stosunkiem pracy.  

8) Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30.04. br.  

Następnie przekazał życzenia świąteczne oraz poinformował, że kolejna sesja 

odbędzie się w dniu 29 lub 30.03. br.  

 

 

Punkt 8. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 
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Punkt 9. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1200 XV sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XV sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                 /-/ Marcin Cichosz  
 


